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Schriftelijke vragen 
 

Van clubhart naar hoofdpijn? 
 
Sportverenigingen vervullen een cruciale rol in onze samenleving. Ze bevorderen gezondheid, sociale cohesie en 
bieden kinderen en volwassenen de kans zich te ontwikkelen, zowel fysiek als sociaal. Deze verenigingen draaien 
in grote mate op de inzet van vrijwilligers en met name op het bestuur dat de verantwoordelijkheid draagt voor 
de continuïteit en het beleid. 

Recentelijk berichtte Nieuwsuur (28 april 2025) over een zorgwekkende trend: steeds meer bestuurders 
van sportclubs haken af vanwege de groeiende financiële risico’s en persoonlijke aansprakelijkheid die hun 
vrijwilligersfunctie met zich meebrengt.1 Het rapport schetst een beeld van bestuurders die niet meer durven te 
tekenen voor subsidies, onzeker zijn over regels en steeds vaker het gevoel hebben er alleen voor te staan. Deze 
ontwikkeling vormt een bedreiging voor het voortbestaan van sportverenigingen in het hele land. 

Het CDA Zoetermeer maakt zich grote zorgen over de mogelijke impact van deze ontwikkeling op het 
lokale sportlandschap. In onze gemeente zijn talloze sportverenigingen actief die bijdragen aan een vitale en 
leefbare stad. Als de druk op vrijwillige bestuurders ook in Zoetermeer toeneemt, komt het voortbestaan van 
deze verenigingen en de toegang tot sport voor inwoners in gevaar. 
Daarom heeft de fractie van het CDA Zoetermeer de volgende schriftelijke vragen aan het college van 
burgemeester en wethouders. 
 

1. Is het college net zoals het CDA Zoetermeer bekend met signalen dat ook in Zoetermeer vrijwilligers of 
bestuurders van sportverenigingen zich terugtrekken vanwege (persoonlijke) financiële risico’s? 

2. Heeft het college inzicht in de mate waarin sportverenigingen in Zoetermeer kampen met bestuurlijke 
tekorten of een dalende betrokkenheid van vrijwilligers en/of bestuurlijk kader? 

3. Deelt het college de zorgen dat bestuurders van sportclubs steeds vaker financieel aansprakelijk kunnen 
worden gesteld, en dat dit een rem zet op vrijwilligerswerk? 

4. Welke concrete maatregelen zijn in Zoetermeer genomen om deze risico’s voor vrijwillige bestuurders 
van sportverenigingen te beperken? 

5. Biedt de gemeente juridische of bestuurlijke ondersteuning aan bestuurders van sportverenigingen om 
hen te beschermen of beter toe te rusten voor hun rol? 

6. Is het college bereid om in samenwerking met sportkoepels of andere partners cursussen of voorlichting 
te organiseren over bestuurlijke aansprakelijkheid en risicobeheersing? 

7. Hoe beoordeelt het college het huidige gemeentelijke sportbeleid in het licht van deze landelijke trend? 
Wordt dit aangepast naar aanleiding van deze signalen? 

8. Is het college bereid om te onderzoeken of extra financiële of organisatorische ondersteuning nodig is 
om sportverenigingen in Zoetermeer te ontzorgen en bestuurlijk weerbaarder te maken? 

9. Hoe waarborgt het college de continuïteit van sportverenigingen als het steeds moeilijker wordt om 
bestuursleden te vinden? 

10. Is het college bereid om het gesprek aan te gaan met lokale sportverenigingen over deze problematiek, 
en om op korte termijn met een actieplan te komen? 
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1 Bestuurders sportclubs haken af: financiële risico's te groot 
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